

有（無）虧的良心?!
A Clear Conscience?!

Rom. 羅 2:14-16

池峪鋒 Peter L. H. Tie
基督工人神學院 www.cwts.edu

A. What – Conscience? 何謂 – 良心?

1. Nature 自然

2. Scripture 聖經

Conscience is Personal! 每人都有良心!

¹⁴ 沒有律法的外邦人，若順著本性行律法上的事，他們雖然沒有律法，自己就是自己的律法。¹⁵ 這是顯出律法的功用刻在他們心裡，他們**是非之心**同作見證，並且他們的**思念互相較量，或以為是，或以為非**。）¹⁶ 就在神藉耶穌基督審判人隱祕事的日子，照著我的福音所言。（羅2:14-16）

¹⁴ For when Gentiles, who do not have the law, by nature do what the law requires, they are a law to themselves, even though they do not have the law. ¹⁵ They show that the work of the law is written on their hearts, while their **conscience** also bears witness, and their **conflicting thoughts accuse or even excuse them** ¹⁶ on that day when, according to my gospel, God judges the secrets of men by Christ Jesus (Rom 2:14-16)

B. Why – Conscience? 為何 – 良心?

1. Distortion of Conscience 良心的扭曲

2. Danger of Conscience 良心的危險

Conscience is problematic! 每良心有問題!

C. How – Conscience? 如何 – 良心?

1. Conscience needs Truth 良心需要真理

¹⁴ 沒有律法的外邦人，若順著本性行律法上的事，他們雖然沒有律法，自己就是自己的律法。¹⁵ 這是顯出律法的功用刻在他們心裡，他們**是非之心**同作見證，並且他們的**思念互相較量，或以為是，或以為非**。）¹⁶ 就在神藉耶穌基督審判人隱祕事的日子，照著我的福音所言。（羅2:14-16）

¹⁴ For when Gentiles, who do not have the law, by nature do what the law requires, they are a law to themselves, even though they do not have the law. ¹⁵ They show that the work of the law is written on their hearts, while their **conscience** also bears witness, and their **conflicting thoughts accuse or even excuse them** ¹⁶ on that day when, according to my gospel, God judges the secrets of men by Christ Jesus (Rom 2:14-16)

如今，那些在基督耶穌裡的就不定罪了（羅8:1）

There is therefore now no condemnation for those who are in Christ Jesus (Romans 8:1)

我實實在在地告訴你們：那聽我話又信差我來者的，就有永生，不至於定罪，是已經出死入生了（約5:24）

Truly, truly, I say to you, whoever hears my word and believes him who sent me has eternal life. He does not come into judgment, but has passed from death to life (John 5:24)

21 ...現在藉著耶穌基督復活也拯救你們；這洗禮...只求在神面前有無虧的良心。 22 耶穌已經進入天堂，在神的右邊，眾天使和有權柄的並有能力的，都服從了他（彼前3:21-22）。

²¹ Baptism...now saves you...as an appeal to God for a good conscience, through the resurrection of Jesus Christ, ²² who has gone into heaven and is at the right hand of God, with angels, authorities, and powers having been subjected to him (1 Peter 3:21-22)

C. How – Conscience? 如何 – 良心?

1. Conscience needs Truth 良心需要真理

2. Conscience needs Time 良心需要時間

Conscience can be purposeful! 良心有目標的!

¹⁵ 只要心裡尊主基督為聖。有人問你們心中盼望的緣由，就要常做準備，以溫柔、敬畏的心回答各人，¹⁶ 存著無虧的良心，叫你們在何事上被毀謗，就在何事上可以叫那誣賴你們在基督裡有好品行的人自覺羞愧。¹⁷ 神的旨意若是叫你們因行善受苦，總強如因行惡受苦 (彼前 3:15-17)。

¹⁵ but in your hearts honor Christ the Lord as holy, always being prepared to make a defense to anyone who asks you for a reason for the hope that is in you; yet do it with gentleness and respect,
¹⁶ having a good conscience, so that, when you are slandered, those who revile your good behavior in Christ may be put to shame.
¹⁷ For it is better to suffer for doing good, if that should be God's will, than for doing evil (1 Peter 3:15-17)

有無虧的良心!

A Clear Conscience!

池峪鋒 Peter L. H. Tie
基督工人神學院 www.cwts.edu